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Milí Běchovičáci,
dostává se Vám

do ruky první číslo Ži-
vota Běchovic v roce
2011. Před sebou
máme mnoho nové-
ho, ale přeci jen bych
se rád ohlédl za dě-
ním v měsíci prosinci.

Už od prvních pro-
sincových dní byly Běchovice přikryty pe-
řinou sněhu, a musím bohužel přiznat, že
naše technické služby a údržba z počátku
zaspaly. Úklid probíhal pomalu a nedosta-
tečně. Následně se podařilo leccos na-
pravit, i přesto nám nezbývaly síly na úklid
všech chodníků. Chtěl bych tedy touto
cestou poděkovat všem svědomitým ma-
jitelům domů, kteří ač nemusí, uklízí sníh
před svým domem na obecním chodníku.
Nemusí se to tak jevit, ale já to chápu jako
velikou pomoc domovské obci. O zimní
údržbě se bude psát i v dalším článku ŽB.

Několik slov bych chtěl věnovat i spo-
lečenským akcím, které proběhly v měsí-
ci prosinci. Myslím, že všechny byly moc
povedené, a je na nich vidět stoupající
zájem běchovických občanů o kulturní
a společenské dění v obci. V roce 2011
jsou pak pro Vás připraveny další pove-
dené akce, a proto doufám, že se spo-
lečně potkáme na některé z nich. Mezi 
ty první patří 22. ledna hasičský bál
a nebo 26. února masopustní den.

Máme za sebou období plné zajíma-
vých událostí. Nedá se říci, že by rok 2010
patřil mezi ty, které zapomeneme v šedi
roků ostatních. Přál bych si, aby i ten nad-
cházející rok 2011 byl stejně zajímavý
a přinesl nám jen to dobré.

Za sebe bych chtěl poděkovat všem li-
dem, se kterými jsem měl možnost v roce
2010 spolupracovat. Popřát všem obča-
nům pevné zdraví, příjemné lidi ve svém
okolí, a do nového roku 2011 vše nejlepší.

Ondřej Martan
Váš starostaMikulášská besídka
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ZASTUPITELSTVO, RADA – Ú¤AD Mâ

UUPPOOZZOORRNNùùNNÍÍ  PPRROO
DDRRÎÎIITTEELLEE  PPSSÒÒ

UUPPOOZZOORR≈≈UUJJEEMMEE  DDRRÎÎIITTEELLEE  PPSSÒÒ
ÎÎEE  TTEERRMMÍÍNN  PPRROO  ZZAAPPLLAACCEENNÍÍ

PPOOVVIINNNNÉÉHHOO  PPOOPPLLAATTKKUU  ZZEE  PPSSAA
NNAA  LLEETTOO··NNÍÍ  RROOKK  SSKKOONNââÍÍ
PPOOSSLLEEDDNNÍÍMM  DDNNEEMM  LLHHÒÒTTYY

DDNNEE  3311..  33..  22001111..  

ââIINNÍÍ--LLII  PPOOPPLLAATTEEKK  VVÍÍCCEE  NNEEÎÎ  660000,,--
KKââ  RROOââNNùù,,  JJEE  SSPPLLAATTNN¯̄  VVEE  DDVVOOUU

SSTTEEJJNN¯̄CCHH  SSPPLLÁÁTTKKÁÁCCHH  AA TTOO::  
11..  SSPPLLÁÁTTKKAA  DDOO  3311..  BB¤¤EEZZNNAA    
22..  SSPPLLÁÁTTKKAA  DDOO  3311..  SSRRPPNNAA

DDAANNÉÉHHOO  RROOKKUU..

VVââAASS  NNEEZZAAPPLLAACCEENNÉÉ  PPOOPPLLAATTKKYY,,
NNEEBBOO  JJEEJJIICCHH  NNEEZZAAPPLLAACCEENNOOUU

ââÁÁSSTT,,  MMÒÒÎÎEE  OOBBEECC  DDLLEE  ZZÁÁKKOONNAA
ââ..  556655//11999900  SSBB..  NNAAVV¯̄··IITT  AAÎÎ  NNAA

TTRROOJJNNÁÁSSOOBBEEKK..

Oznamujeme Vám, Ïe 

4. jednání Zastupitelstva 

Mûstské ãásti

Praha - Bûchovice

se uskuteãní v mûsíci

únoru 2011 v návaznosti

na projednání a schválení

rozpoãtu Hlavního mûsta

Prahy pro rok 2011.

Termín jednání bude oznámen spolu
s programem a zvefiejnûn na úfiední des-

ce úfiadu Mâ.

Rada Mûstské ãásti

Praha - Bûchovice

bude probíhat kaÏdé druhé
úter˘, poãínaje dnem

4.1.2010.

Ta zimní údržba……
Stalo se to již zdejším obyče-

jem, že s příchodem prvního
zimního měsíce napadne vysoká
vrstva sněhu a potrápí všechny,
kdo se skrz ní musí kamkoli pro-
šlapat. Stalo se také již pravi-
dlem a povinností, že místní sa-
mosprávy jsou odpovědné za úklid všech svých komunikací – míněno
pěších i pojízdných. Není třeba předstírat, že řešení „nové“ povinnosti MČ
Praha - Běchovice bylo jednoduché. Nebyla s ní totiž spjata žádná do-
datečná refundace nákladů spojených s údržbou chodníků. Variant, kte-
ré by nabízely zintenzivnění úklidu a zároveň nestály peníze navíc je
vskutku málo.

Loňskou zimu jsme považovali svým způsobem za extrémní. V Praze
napadlo na začátku zimy více než 20 cm sněhu a ten vydržel až do jara.
Takovou nadílku věru dlouho před tím nepamatujeme a dokládá to i fakt,
že v roce 2006 úřad MČ prodal po 12 letech zahálení frézu na sníh. Za
celou dobu, co byla vedena v inventáři MČ, byla povolána do práce cel-
kem dvakrát. Průměrné výdaje na zimní údržbu se také dlouhá léta po-
hybovaly na hranici 50 tisíc Kč. Loňská zima nás pak přišla na pětiná-
sobek.

Ale dost sebelítosti. Sice nám to chvilku trvalo, ale MČ se staví k to-
muto problému čelem. Budeme potřebovat spolupráci i s Vámi občany.
Od cca poloviny ledna totiž MČ nasazuje do ulic odmetací kartáč „vel-
kých“ rozměrů a neméně vysokého výkonu. Kartáč bude 2,3 metru širo-
ký a měl by být schopen odmést sníh z komunikací tak, aby na ní nezů-
stával ani tenký povlak sněhu. Ten povlak, který zůstává za pluhem,
a který ve většině případů následně zmrzne a zledovatí. V případě pou-
žití tohoto kartáče však nastává jistý rizikový okamžik a to ve chvíli, kdy
traktor projíždí kolem zaparkovaných automobilů. Od smetáku odlétává
nejen sníh, ale i malé kamínky, a i přes všechnu dobrou vůli nelze vy-
loučit poškození blízkého vozidla.

Chtěl bych proto apelovat na všechny občany, aby v zimních měsících
parkovali, pokud možno, svá vozidla na svých zahradách. Významně se
tak usnadní úklid běchovických ulic a zároveň se předejde možnému
vzniku škody. V případě, že bude třeba odklízet sníh okolo zaparkova-
ných vozidel, bude se pouze plužit.

Stejně jako na ulicích bude na chodnících více vidět odmetací techni-
ka. Oba traktory budou plně nasazeny, což do začátku ledna znemož-
ňovala dlouhodobá pracovní neschopnost zaměstnanců. Věřím, že od
této zimy budeme schopni zajistit lepší standard úklidu sněhu na bě-
chovických komunikacích. I přesto bych chtěl vyzvat všechny občany,
aby nám zatelefonovali, popř. poslali e-mail, pokud nebudou spokojeni
s úklidem sněhu ve svém okolí. Když přesně označí místo, kde se ukli-
dilo nedostatečně nebo vůbec, umožní, aby byla chyba velice rychle na-
pravena, a zároveň poskytne velice důležitou zpětnou vazbu úředníkům
pro komunikace s provozovatelem údržby.

Kontakty na městkou část:
tel.: 281 028 617 – správa majetku
e-mail: podatelna@praha-bechovice.cz.

Do předmětu u e-mailu napište pro lepší orientaci „údržba ko-
munikací“.

Děkuji za pochopení a přeji vše dobré do roku 2011.
Michal Jiřík, místostarosta
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Grantové řízení na podporu projektů ke zlepšení stavu životního prostředí hl. m. Prahy pro rok 2011

Grantové fiízení pro rok 2011

(s ukonãením realizace v roce 2012)

Grantové řízení bylo vyhlášeno usnesením Rady hl. m. Prahy
č. 1969 ze dne 14. 12. 2010 a zveřejněno bylo 16.12. 2010 s ukončením přijímání žádostí dne 24. 1. 2011.
Dle přijatého harmonogramu proběhne zpracování a posouzení žádostí do 8. 4. 2011, předložení ke schválení

orgánem hl. m. Prahy do 10. 5. 2011 a uzavření smluv do 13. 8. 2011.

Usnesení č. 1969 ze dne 14. 12. 2010 včetně  textu vyhlášení grantového řízení a přihláškových formulářů lze stáhnout
na webu Magistrátu hl.m. Prahy na

htp://magistrat.praha.mesto.cz

– sekce – Dotace a granty – Životní prostředí a energetika – Grantové řízení pro r. 2011 

nebo na našich webových stránkách (Městské části Praha - Běchovice):

http://www.praha-bechovice.cz/

– sekce – Úřad – Úřední deska (poř. č. 149/10)

Zápis z 1. zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 10. 11. 2010 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou 
zahradou 479, Praha 9

1. Kontrola účasti zastupitelů a určení ověřovate-
lů zápisu

1. řádné zasedání ZMČ Praha - Běchovice zahájil
starosta MČ Ing. Ondřej Martan dne 10.11. 2010
v 19.02 hodin. Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.

Starosta provedl kontrolu účasti zastupitelů:
přítomni 15 – dle prezenční listiny – viz příloha

tohoto zápisu 
další přítomní tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdrová,

Šárka Hudečková.

Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti 15 zastupi-
telů je zastupitelstvo usnášeníschopné.

Ověřovateli zápisu byli určeni: Radka Požárková, 
Ing. Miroslav Mevald, náhradník – Markéta Volšická.

Paní Šubrtová se dotazuje, proč se nejdříve nes-
chvaluje program jednání a poukázala na to, že
znění programu na úřední desce je jiné. Starosta
vysvětlil, že k tomu, aby zastupitelé mohli o čem-
koliv hlasovat, musejí nejdříve složit slib. Nicméně
p. Šubrtová dále sdělila, že nechápe smysl navrho-
vané volby volební komise, protože se domnívala,
že volba starosty a místostarosty a všech radních
bude veřejná. Poukazuje na to, že neobdrželi do-

předu žádné materiály. Hlavně volební a jednací
řád, který se má dnes schvalovat. Starosta uvedl,
že tyto námitky je vhodné uplatnit při projednávání
konkrétních bodů a vyzval zastupitele ke složení sli-
bu.

2. Složení slibu nově zvolených zastupitelů

Poté všech 14 zastupitelů složilo slib do rukou staro-
sty a Ing. Ondřej Martan složil slib do rukou Petra Po-
žárka.Všichni zastupitelé složili slib bez výhrad a tuto
skutečnost stvrdili svým podpisem.

3. Návrh na schválení programu jednání 1. zase-
dání ZMČ

Starosta přikročil k projednání návrhu programu
s odkazem na návrh usnesení. K návrhu programu
zazněly připomínky, které vznesla JUDr. Petra Šubr-
tová, a to že program jednání, který visel na úřední
desce, není totožný s programem předkládaným na
dnešním ustavujícím zasedání. Starosta uvedl, že do
programu jednání byly doplněny pouze nezbytné
provozní body, kterými je nutné stanovit buď orgány
MČ nebo jejich provozní či ekonomické náležitosti
a z tohoto důvodu je též navrhováno ustavení voleb-
ní komise. Starosta dále sdělil, že jednací řád ZMČ
je uveřejněn na webu MČ již od roku 2007 a že jsou
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v něm navrhovány pouze drobné změny. Nicméně se
starosta dotázal přítomných zastupitelů, zda chtějí
udělat přestávku na prostudování jednacího a voleb-
ního řádu. S připomínkou vystoupila p. Šubrtová, že
se domnívá, že není potřebné schvalovat jednací řád
na tomto zasedání a vznesla dotaz ohledně volební-
ho řádu, konkrétně ustanovení zákona, na které se
odkazuje. Toto bylo vysvětleno starostou. S technic-
kou poznámkou vystoupil p. Jiřík resp. s upozorně-
ním, že v průběhu jednání může kterýkoliv zastupi-
tel navrhnout jakýkoliv nový bod programu, o kterém
se hlasuje. Starosta přerušil jednání na 5 min v 19.25
hod s tím, aby tajemnice úřadu tento zákon vyhle-
dala. Po přestávce se pokračovalo. Dle sdělení ta-
jemnice se jedná se o návaznost na paragrafy, kte-
ré pojednávají o kompetencích zastupitelstva, avšak
podrobně nestanoví způsob jeho jednání. S připo-
mínkou vystoupil p. Mevald, že kdyby byly materiály
dány zastupitelům předem, nevznikl by tento pro-
blém. Michal Jiřík požádal, aby bylo o návrhu hlaso-
váno.

S protinávrhem vystoupil Ing. Mevald a to, aby se jed-
nalo podle původního zveřejněného programu.

Hlasování o protinávrhu:
pro 5 proti: 10 zdržel se: 0

Proti: Ing. Ondřej Martan, Michal Jiřík, Jiří Klůna, Ing.
Petr Kos, Markéta Volšická, Mgr. Jaroslav Svá-
tek, Libor Šmída, Petr Požárek, Pavel Urban,
Radka Požárková

Hlasování o návrhu
pro: 10 proti: 5 zdržel se: 0

Proti: Ing. Miroslav Mevald, JUDr. Petra Šubrtová,
Mgr. Michal Němec, Hana Kratochvílová, Petr
Janouš

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 001 v příloze toho-
to zápisu.

4. Volba volební komise 

Starosta přikročil k bodu schválení volební komise
a požádal o navržení kandidátů a náhradníků. Michal
Jiřík navrhl jako člena Markétu Volšickou, jako ná-
hradníka Ing. Petra Kosa. Miroslav Mevald navrhl jako
člena Mgr. Michala Němce, jako náhradníka Petra Ja-
nouše. Starosta navrhl jako člena Mgr. Jaroslava
Svátka, jako náhradníka Petra Požárka.

Hlasování
pro: 14 proti: 1 zdržel se: 0

Proti: JUDr. Petra Šubrtová

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 002 v příloze toho-
to zápisu.

V 19.30 hod starosta přerušil jednání, a to na žá-
dost JUDr. Petry Šubrtové, která požádala o mož-
nost prostudovat si volební řád. Zároveň starosta
požádal členy volební komise, aby provedli volbu
předsedy.

Po ukončení přestávky a zahájení dalšího jednání
bylo volební komisí oznámeno, že předsedou voleb-
ní komise byl zvolen Mgr. Jaroslav Svátek.

5. Projednání a schválení jednacího řádu ZMČ

Starosta uvedl, že je nezbytným dokumentem každé
MČ. Změna nastala v článku IV, bod 2. Protinávrh
vznesl Mgr. Michal Němec. Starosta přiblížil podsta-
tu jednacího řádu a ozřejmil důvody pro jeho schvá-
lení. Mgr. Miroslav Němec požádal o doplnění bodu
3 v čl. IV – „minimálně 7 dní před jednáním ZMČ“. Po
upozornění, že toto již návrh jednacího řádu obsa-
huje, vzal svůj protinávrh zpět.

Bylo hlasováno o protinávrhu.

Hlasování
pro: 15 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 003 v příloze toho-
to zápisu.

6. Projednání a schválení volebního řádu ZMČ 

Starosta požádal o přítomné o připomínky či protiná-
vrhy k předloženému volebnímu řádu. S opětovnou
připomínkou vystoupila Petra Šubrtová, a to, že ne-
měla dostatek času se s tímto volebním řádem se-
známit.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování

pro: 10 proti: 5 zdržel se: 0 

Proti: Ing. Miroslav Mevald, JUDr. Petra Šubrtová,
Mgr. Michal Němec, Hana Kratochvílová, Petr
Janouš

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 004 v příloze toho-
to zápisu.

7. Stanovení počtu uvolněných členů ZMČ

Starosta sdělil, že v materiálech je uveden návrh
na jednoho uvolněného člena zastupitelstva měst-
ské části. Vyzval přítomné, že pakliže jsou jiné 
návrhy, nechť jsou předneseny. Žádné vzneseny
nebyly.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 15 proti: 0 zdržel se: 0
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Návrh byl přijat – viz usnesení č. 005 v příloze toho-
to zápisu.

8. Volba starosty MČ

Starosta udělil slovo předsedovi volební komise
Mgr. Jaroslavu Svátkovi, který navrhl hlasovat o vol-
bě. Vznikla rozsáhlá diskuze z řad zastupitelů.
JUDr. Petra Šubrtová poukázala na fakt, že probě-
hla řada koaličních jednání mezi TOP09 a ODS.
Starosta podotkl, že cílem volby je zajištění demo-
kratičnosti voleb a upozornil, že tajná volba je jed-
ním z nejdemokratičtějších institutů volebního prá-
va. Dále uvedl, že koaliční smlouva není žádný tajný
dokument a na dotaz JUDr. Petry Šubrtové zda je
písemná uvedl, že ano a pokud bude nutné, je mož-
no ji zveřejnit v Životě Běchovic.

Protinávrh podal Mgr. Miroslav Němec ve znění: „Volby
do orgánu ZMČ budou provedeny veřejnou volbou“.

Hlasování o protinávrhu způsobu voleb:
pro 5 proti: 10 zdržel se: 0

Proti: Ing. Ondřej Martan, Michal Jiřík, Jiří Klůna,
Ing. Petr Kos, Markéta Volšická, Mgr. Jaroslav
Svátek, Libor Šmída, Petr Požárek, Pavel Ur-
ban, Radka Požárková

Hlasování o návrhu způsobu voleb
pro: 10 proti: 5 zdržel se: 0

Proti: Ing. Miroslav Mevald, JUDr. Petra Šubrtová,
Mgr. Michal Němec, Hana Kratochvílová, Petr
Janouš

Starosta popsal procedurální postup voleb.

Petr Požárek navrhl na kandidáta starosty Ing. Ond-
řeje Martana. Ing. Miroslav Mevald navrhl pana Mi-
chala Jiříka, tento kandidaturu odmítl. Mgr. Němec
navrhl Ing. Miroslava Mevalda 

Předseda volební komise seznámil přítomné s vý-
sledkem volby. Pro Ing. Ondřeje Martana hlasovalo
10 zastupitelů, pro Ing. Miroslava Mevalda 4 zastupi-
telé. 1 hlas byl neplatný. Starostou MČ Praha - Bě-
chovice byl tajným hlasováním zvolen Ing. Ondřej
Martan.

Viz usnesení č. 006 v příloze tohoto zápisu.

9. Volba zástupce starosty MČ

Z řad pléna byl vznesen dotaz na Michala Jiříka, co
myslel tím, že Běchovice potřebují změnu a proč nyní
nechce kandidovat na starostu. Michal Jiřík uvedl, že
v komunálních volbách TOP09 nezískala bohužel 8
mandátů, takže musí vytvářet koalici. Podle jeho ná-
zoru, a to i s ohledem na dosavadní průběh dnešní-
ho jednání ZMČ, je přesvědčen, že TOP09 se roz-
hodla správně vést koalici s ODS.

Předseda komise požádal o návrhy na zástupce
starosty. Strana zelených navrhuje Ing. M. Mevalda,
TOP09 navrhuje Michala Jiříka. Oba navržení kan-
didáti souhlasí s návrhem volby na zástupce sta-
rosty.

Předseda volební komise Mgr. Jaroslav Svátek sdě-
lil výsledek volby, a to, že tajným hlasováním byl zá-
stupcem starosty zvolen Michal Jiřík, a to počtem
10 hlasů, pro Ing. Mevalda 3 a 2 hlasy byly neplat-
né.

Viz usnesení č. 007 v příloze tohoto zápisu.

10. Zřízení Rady městské části Praha - Běchovice 

Starosta již v minulosti zdůvodňoval, proč by měla
vzniknout Rada MČ, která by se měla věnovat ze-
fektivnění a zpružnění chodu MČ. Rada je navrhova-
ná v počtu 5- ti členů, dle zákona. JUDr. Šubrtová se
dotázala,  zda je v Koaliční smlouvě dohodnuto, zda
zástupci Rady MČ budou pouze z řad ODS a TOP
09. Starosta odpověděl, že ano.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 10 proti: 5 zdržel se: 0

Proti: JUDr. Petra Šubrtová, Ing. Miroslav Mevald,
MBA, Mgr. Miroslav Němec, Petr Janouš, Hana
Kratochvílová

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 008 v příloze toho-
to zápisu.

11. Volba členů RMČ

Starosta požádal předsedu volební komise Mgr. Jaro-
slava Svátka, aby přítomné provedl procedurou volby
tří členů Rady MČ a uvedl, že dle zákona o Hl. m. Pra-
ze se stává automaticky starosta i místostarosta čle-
nem Rady MČ..

Mgr. Jaroslav Svátek požádal přítomné zastupitele
o návrhy na členy Rady MČ. Strana ODS navrhla:
Petra Požárka, Jiřího Klůnu a Ing. Petra Kose.Všich-
ni tři zastupitelé nominaci přijali. Strana zelených
navrhla: Ing. Miroslava Mevalda, Mgr. Michala Něm-
ce. Ti s návrhem na nominaci taktéž souhlasili. Sou-
časně byl zvolen náhradník volební komise, a to za
Mgr. M. Němce, který by v tomto případě byl ve stře-
tu zájmu. Náhradníkem byl zvolen Petr Janouš. Čle-
ny Rady MČ byli všichni s počtem 10 hlasů zvoleni:
Petr Požárek, Jiří Klůna a Ing. Petr Kos, nebyli zvo-
leni Ing. Miroslav Mevald a Mgr. Michal Němec, oba
obdrželi po 5 hlasech.

JUDr. Petra Šubrtová požádala, aby byl zaprotokolo-
ván dotaz, a to zda Mgr. Jaroslav Svátek není ve stře-
tu zájmu vzhledem k pracovnímu poměru k MČ a od-
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měnám. Mgr. Jaroslav Svátek uvedl, že se necítí ve
střetu zájmu a starosta požádal JUDr. Petru Šubrtovou
o písemné vyhotovení její žádosti s tím, že toto bude
posouzeno a prošetřeno. JUDr. Petra Šubrtová dále
požádala o zaprotokolování v zápise, a to slov, že roz-
hodnutí zastupitelů nemusí mít oporu v zákoně, jak zde
bylo uvedeno. Starosta doplnil, že se „domnívá“.

Viz usnesení č. 009 v příloze tohoto zápisu.

12. Stanovení počtu členů výborů 

Starosta informoval, že ze zákona o hlavním městě
Praze musí ZMČ zřídit výbor finanční a kontrolní. Na-
vrhuje zřídit výbory v počtu 5-ti členů (včetně před-
sedy) + tajemník..

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 14 proti: 0 zdržel se: 1

Zdržel se: JUDr. Petra Šubrtová

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 010 v příloze toho-
to zápisu.

Starosta v 21:12 vyhlásil 10 minutovou přestávku pro
přípravu volební komise s tím, že se bude pokračo-
vat v 21.22 hod.

13. Volba předsedy a členů kontrolního výboru
ZMČ  

Předseda volební komise požádal o návrhy na funk-
ci předsedy kontrolního výboru. Jiří Klůna navrhuje:
Ing. M. Mevalda. Ten s nominací souhlasil. Další ná-
vrhy z řad zastupitelů nebyly.

Ing. Miroslav Mevald byl zvolen předsedou kontrolní-
ho výboru s počtem hlasů 10.

Dále byli navrženi členové kontrolního výboru: Jiří Be-
neš, Milan Štědra, Jiří Klůna a JUDr. Petra Šubrtová.
Nominace p. Beneše a p. Štědry byly předjednány
a souhlasí.

Výsledky hlasování: všichni navržení byli zvoleni.

Viz usnesení č. 011 v příloze tohoto zápisu.

14. Volba předsedy a členů finančního výboru
ZMČ 

Předseda volební komise požádal o návrhy na před-
sedu finančního výboru. Navrženi byli: Markéta Vol-
šická, Mgr. Miroslav Němec. Ti souhlasili s nominací.

S počtem 10 hlasů byl zvolena předsedkyní: Marké-
ta Volšická, pro Mgr. Michala Němce 3 hlasy (1 hlas
nebyl odevzdán).

V 21.58 hod starosta vyhlásil 3 minutovou přestávku,
o kterou požádal Jiří Klůna, přestávka skončena
22:07 hod.

Členové finančního výboru byli navrženi a s nomina-
ci souhlasili: Kateřina Majstrová s počtem hlasů 11,
Pavel Urban s počtem hlasů 11,  Libor Šmída s po-
čtem hlasů 11 a Mgr. Miroslav Němec s počtem hla-
sů 10. Tito kandidáti byli hlasováním zvoleni.

Viz usnesení č. 012 v příloze tohoto zápisu.

15. Schválení odměn členům ZMČ

Starosta uvedl, že odměny zastupitelů se obecně
řídí nařízením vlády č. 37/2003 Sb., pro uvolněného
zástupce starosty je navrhována konkrétní výše od-
měny ve znění návrhu usnesení, odměna starosty
se řídí uvedeným nařízením vlády. Seznámil přítom-
né s uvažovanými částkami pro členy zastupitelstva.

Hlasování
pro: 13 proti: 0 zdržel se: 2

Zdržel se: JUDr. Petra Šubrtová, Ing. Miloslav Mevald

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 013 v příloze toho-
to zápisu.

16. Volba tajemníků výborů

Starosta informoval, že tato pozice je třeba z důvodů
zápisů a tajemník výboru nemá hlasovací právo.
Vzhledem k tomu, že se jedná o zaměstnance ÚMČ,
bude se hlasovat přímou volbou. Na funkci tajemníka
finančního výboru navrhuje tajemnice ÚMČ zaměst-
nankyni ÚMČ Zlatuši Saitzovou a na funkci tajemní-
ka kontrolního výboru Margitu Jíšovou.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 13 proti: 0 zdržel se: 2

Zdržel se: JUDr. Petra Šubrtová, Ing. Miloslav Mevald

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 014 v příloze toho-
to zápisu.

17. Informace a různé

• Starosta poděkoval přítomným za účast.
• Starosta udělil slovo Ing. Miroslavu Mevaldovi, kte-

rý se přihlásil s návrhem, aby bylo vyhlášeno mi-
mořádné zastupitelstvo k problematice žaloby pro-
ti zásadám územního rozvoje.

• Starosta vyslovil souhlas, byl navržen a schválen
termín 22.11.2010.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené v 22:35 hodin.

Termín následujícího mimořádného zasedání za-
stupitelstva bude 22.11.2010 od 18:00 hod.

Zápis odpovídá průběhu jednání.

6 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 1/2011

Pozn. tajemnice ÚMČ:
O znění bodu č.5 bude znovu jednáno na příštím ZMČ.
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NOVINKY A ZAJÍMAVOSTI Z BùCHOVIC

Milí spoluobčané, 
je mi potěšením, že Vás dnes mohu informo-

vat o projektu, který MČ připravovala déle než je-
den rok, a který by měl být realizován již v roce
2011.

Během let předešlých jsme slýchávali časté
stížnosti na prašnost a hlučnost pocházející
z provozu na Českobrodské ulici. Její poloha
a průměrné denní vytížení z ní dělá reálný pro-
blém s mnoha důsledky majícími nepříznivý vliv
na život lidí bydlících zejména v jejím přímém
okolí. Přeložení Českobrodské je, alespoň pro-
zatím, blíže časově neurčitelné. Rozhodli jsme
se proto, již na sklonku roku 2009 pro zjištění
možných variant opatření pro snížení zátěže pří-
mého okolí rušné ulice. Vzhledem k profilu Čes-
kobrodské a také častým odbočkám byla pře-
dem vyloučena varianta s protihlukovými zdmi.
Po dalších konzultacích jsme ale nalezli pro-
gram, který spravuje státní fond životního pro-
středí, a jehož primárním cílem je financování
projektů na snížení zátěže přímého okolí do-
pravních staveb.

Hlavním prvkem financovaných projektů by se
měla stát zeleň. V Běchovicích by se jednalo
o přímo do půdy sázenou zeleň v okolí Česko-
brodské (obnova stromořadí a revitalizace živých
plotů). Tam, kde se nedá sázet přímo do země
(zejména z důvodu vedení sítí), budou instalová-

ny velké květináče s již zapěstovanými stromy
a keřovým patrem. Cílem tohoto projektu je ze-
jména snížení prašnosti v okolí Českobrodské
ulice a také zkrášlení dnes ne příliš vábného mís-
ta v centru obce.

Výsadby, dosadby a revitalizace by se měly tý-
kat úseku Českobrodské od nádraží Běchovice
po ulici Na Vydrholci.

MČ by se měla na tomto projektu podílet 15 %
z celkových výdajů, tedy cca 2 mil. Kč.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Setkání se starostou

Milí spoluobčané,

jako novinku pro rok 2011 bych Vám chtěl na-
bídnout možnost setkat se se svým starostou
v „méně“ formálním prostředí. Spousta lidí pova-
žuje oficiální jednání zastupitelstva za příliš for-
mální, a někteří, i když přijdou, se nakonec sty-
dí vystoupit. I přes to vím, že je mezi námi mnoho
občanů, kteří mají „něco“ na srdci a nechtějí, aby
jejich problém vyšuměl v čase. Nabízím příleži-
tost, kdy mi můžete své problémy, poznatky či
podněty sdělit přímo do očí. Pojďme si na to tedy

společně sednout. Setkání by měla být dvakrát
do měsíce v našich běchovických restauracích.

V měsíci lednu nabízím první setkání ve stře-
du 12. ledna od 20:00 hodin v hostinci na Staré
Poště v Běchovicích 1 a druhé setkání 27. ledna
od 20:00 hodin v restauraci Musta Koira v Bě-
chovicích 2.

Těším se nashledanou

Ing. Ondřej Martan
starosta

Zelená Českobrodská
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Bude možné sledovat přihlášky žáků devátých
tříd na střední školy pomocí interní databáze zá-
kladních a středních škol o všech žácích s per-
spektivou potenciální volby učebního oboru? To
byla jedna z otázek, na kterou se pokusila najít
odpověď konference s názvem Podpora žáků
a základních škol s poten-
ciálním zájmem o tzv.
učební obory.

Konference se konala
v rámci projektu ŘEMESLO
ŽIJE! a spolu s představením
projektu zástupcům základ-
ních a středních škol a jejich
zřizovatelů se především
snažila nalézt odpovědi na
otázky související se vzájem-

nou komunikací a výměnou informací mezi základní-
mi a středními školami. Vzhledem k projednávanému
vzniku databáze žáků devátých tříd, byly důležitým
bodem programu právní aspekty sledování a podpo-
ry volby učebních oborů, zejména z hlediska ochra-
ny osobních údajů.

Takové opatření by mělo
umožnit zprůhlednění dosud
poněkud zastřených infor-
mací o aktuálním vývoji zá-
jmu žáků základních škol
o další vzdělávání. V rámci
projektu ŘEMESLO ŽIJE! by
tak byl učiněn další krok
k oživení učňovského škol-
ství na území hlavního města
Prahy, které se v posledních
letech dostalo na téměř kri-

Škola v prosinci

•• Tak jako každý rok i letos chodil po škole Mikuláš s anděly a čerty. Většinu dětí pochvá-
lil, ale jak už to bývá, pár nezbedníků se v každé třídě muselo vykoupit básničkou nebo
písničkou. Preventivně jsem byl připravený i já, ale nakonec na přednes ne-
došlo. Tak nevím, jestli jsem byl tak vzorný nebo se mé hříšky ztratily v pe-
kelné administrativě? Tak jako tak děkuji našim deváťákům za pěkně připra-
venou akci.

•• V měsíci prosinci vrcholily opravy ve škole organizačně nejnáročnější pra-
cí – výměnou ateliérových oken v horních třídách 1. stupně. Stará okna v deš-
ti zatékala a v létě propouštěla do učeben příliš světla a tepla. Nová okna
jsou vyrobena z trojskel a z vnější strany pokovena vrstvou, která nepropou-
ští tepelné záření. Věřím, že tato opatření významně zkvalitní prostředí ve tří-
dách. Téměř dokončena je výměna střechy staré budovy a izolace stěn mi-
nerální vatou. Byl jsem ubezpečen, že izolační materiál je v celém objemu
vodoodpudivý, takže nevadí, že vrchní omítka se nahodí, až to počasí dovo-
lí. Ještě nemáme přesná čísla, ale rozhodně je znát, že je škola zateplená.

•• Zápis do 1. ročníku se bude konat v úterý 15. února 2011 od 15.00 do 18.00
hodin. Přednost dostanou děti z Běchovic, přesná kritéria budou zveřejně-
na v polovině ledna. V těchto dnech probíhají jednání o dalším rozšíření ka-
pacity školy.

Mgr. Jaroslav Svátek, ředitel ZŠ
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tickou hranici zájmu mladých lidí o obory s výučním
listem.

Projekt ŘEMESLO ŽIJE! je projektem OPPA reali-
zovaným Magistrátem hlavního města Prahy a Hos-
podářskou komorou hlavního města Prahy. Je zamě-
řen na zkvalitnění výuky na středních školách
vyučujících obory vzdělání s výučním listem pomocí
jejich propojení s podniky. Projekt je realizován pod-
le dlouhodobého plánu schváleného Zastupitelstvem
hlavního města Prahy do 2013. Základním posláním
projektu je vytvoření a pilotní ověření nových způso-
bů přímé účasti podniků ve výuce a její následné
zkvalitnění a také významné ovlivnění obrazu učeb-

ních oborů na veřejnosti prostřednictvím komunikace
jednotlivých zařazených aktivit. Projekt je spolufinan-
cován z Evropského sociálního fondu, ze státního
rozpočtu ČR a z rozpočtu hlavního města Prahy.
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Více informací o projektu ŘEMESLO ŽIJE!:

www.remeslozije.cz

hlavní manažer projektu: Karel Fryč,

karel.fryc@cityofprague.cz

KULTURA

Ohlédnutí

Mikulášská besídka, 4. 12. 2010

Jako každý rok, i letos jsme v sobotu 4. 12. 2010 ve Sportovním
centru Běchovice přivítali Mikuláše a jeho pomocníky. Snažili jsme
se navodit co nej vánoční atmosféru. Za pomoci místních podni-
katelů, kteří předvedli své umění a zboží v nových vánočně zdo-
bených stáncích, jsme si tak připomněli, že se VÁNOCE blíží a na
dárky už není moc času. Kadeřnice Adéla Sýkorová a Iveta Smíš-
ková, které sídlí v ulici Mýtní 97 (naproti zdejší ZŠ Praha - Běcho-
vice), předvedly dokonalé proměny dvou dámských modelů a či-
nily naprosté zázraky, které k Vánocům patří. Pro děti byly
připraveny vánoční soutěže a k tomu všemu zatančily jako vždy
Běchovické včelky pod vedením Kamily Dömeové a Petry Jandu-
sové. Tentokrát rozsvítily sál novými tanečními dresy, které jim za-
koupili sponzoři Soňa Svítilová a David Žaloudek (firma Dodáv-
ky.com). Pozadu nezůstaly ani maminy Běchovických včelek,
které tímto chtěly nacvičenou skladbou ČERTIC poděkovat VČEL-
KÁM za snahu a píli při vystoupeních, které dělají radost nejen
v okolí Běchovic. Jsem ráda, že se takto aktivně přidaly a ochot-
ně pomohly při přípravě akce. Každé dítko obdrželo, jako každý
rok, bohatý balíček od MČ Praha - Běchovice a po rozsvícení vá-
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nočního stromečku v areálu Sportovního centra zakončil celou besíd-
ku mikulášský ohňostroj.

Mikulášská besídka je tradiční běchovickou společenskou akcí. Před-
stavuje příležitost, při které se můžou občané blíže seznámit s před-
staviteli místní správy, mohou navázat nové kontakty a přispět ke zlep-
šení společenské atmosféry.

Na organizaci akce se podíleli zástupci občanského sektoru (o.s. Ne-
poseda) i podnikatelského sektoru (ART pap, s.r.o.). Besídka byla po-
řádána v rámci aktivit Místní agendy 21.

Byla bych ráda, kdyby se příští rok přišli podívat na Mikulášskou be-
sídku hlavně ti lidé, kteří si myslí, že se v naší obci nic moc neděje a při-
tom mohou vše ovlivnit.

Kamila Dömeová
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Poprvé se postavičky těchto dvou „nešiků“
objevily v r. 1976 ve filmu „Kuťáci“ a na svět je
přivedl jejich tvůrce Lubomír Beneš. V novém
„ohozu“ se pak objevily v seriálu „...a je to!“
Ovšem s jejich jmény jsme se mohli seznámit
až v roce 1989. Jejich sláva rostla až do r. 1995
a i v novém tisíciletí jsme se dočkali nových pří-
hod těchto dvou kutilů.

Jejich nešikovnost a „cimrmanovské“ pojetí
řešení technických problémů jsou až poetické.
Důležitá však není jen legrace, ale i optimis-
tický postoj Pata a Mata k životu. I když je vše
ztracené, nikdy neskládají ruce do klína a na-
konec jsou vždy se svým řešením spokojeni.

Na putovní výstavě, zapůjčené z filmových
Ateliérů Bonton Zlín, si malí i velcí návštěvníci
mohou prohlédnout celou řadu scén z tohoto
známého seriálu a též nahlédnout pod poklič-
ku práce animátorů při tvorbě animovaného
filmu. Výstava je pak doplněna o loutky vý-
tvarnice a animátorky Marie Růžkové, která
svůj život zasvětila animované tvorbě v České
televizi a o loutky z klasických pohádek, za-
půjčených z Muzea loutek v Chrudimi.

Chvalský zámek, Chvalská tvrz 857,
Praha 20 – Horní Počernice, 193 00

tel. 281 860 130

http://www.chvalskyzamek.cz,
e-mail: infocentrum@pocernice.cz

Spojení:
Konečná stanice metra linky B – Černý Most,

bus 221, 222, 223, 261, 273, 353, 303, 304, 398,
první zastávka – Chvaly.

Pat a Mat na Chvalském zámku

Pat a Mat – dva známí šikulové a všeumělové, kteří už více než 30 let provází celé
generace dětí i jejich rodičů se přijeli podívat do Prahy

Výstava loutek a filmových dekorací ze seriálu
„Pat a Mat“ bude na Chvalském zámku k vidění

od 12. ledna 2011 do 27. února 2011.

Otevřeno je denně mimo pondělí od 10 do 17 hod.
(více na www.chvalskyzamek.cz)

Pozvánky
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Mimo jiné publikoval knihy o Sicílii a Lipar-
ských ostrovech, o Řecku, o krajinách Jihozá-
padu USA, o Hawaji, o tradičním životě lidu na
Balkáně, o Olivách..

Své práce publikoval ve velkých magazínech
jako STERN, GEO, FAZ Magazin, OBSERVER,
VOGUE, LÉUROPEO, ARGOSY, NOU a ve fo-
tografických časopisech.

Řada jeho knih a kalendářů byla pro fotogra-
fickou kvalitu vyznamenána.

Vernisáž výstavy fotografií Tomáše Míčka
„Stromy světa“ se uskuteční ve středu 12.
1. 2011 od 17,00 za účasti autora a bude na

Chvalském zámku k vidění od 12. ledna
2011 do 27. března 2011.

Otevřeno je denně mimo pondělí
od 10 do 17 hod.

(více na www.chvalskyzamek.cz)

Chvalský zámek, Chvalská tvrz 857,
Praha 20 – Horní Počernice, 193 00

tel. 281 860 130

http://www.chvalskyzamek.cz,
e-mail: infocentrum@pocernice.cz

Spojení:
Konečná stanice metra linky B – Černý Most,

bus 221, 222, 223, 261, 273, 353, 303, 304, 398,
první zastávka – Chvaly.

„Stromy světa“

Výstava fotografií známého českého fotografa
Tomáše Míčka na Chvalském zámku

v Horních Počernicích

Tomáš Míček, český fotograf žijící od r. 1966 v Rakous-
ku, je tvůrcem nádherných fotografií zachycujících pře-
vážně krásy přírody. Kromě koní fotí i sopky, pralesy, ame-
rické kaňony a islandské gejzíry, nejzajímavější stromy
světa, makrofotografie rostlin a mnoho dalšího.

Tomáš Míček, Čech s rakouským občanstvím, žije stří-
davě v Rakousku a v Praze, pokud není zrovna na fotogra-
fických cestách. Vystudoval fyzickou geografii na Přírodo-
vědecké fakultě v Brně. Vydal přes 25 fotografických knih
v osmi jazycích o přírodě, krajinách, o tradičním životě lidu
cizích zemí, o volných koních a j.

V roce 2009 publikoval v němčině knihu o unikátních
stromech světa všech pěti kontinentů a některé fotografie
z této knihy naleznete právě na výstavě na Chvalském
zámku.

V češtině vyšla jeho kniha „Kouzlo koně“. Je autorem
řady obrazových kalendářů o Krajinách světa, o Živlech,
Vulkánech, o Rose, o Slunci, Listech, Květech, o Stro-
mech, o Volných koních a j.
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Vážení občané, přijďte se podívat na

1111 .... MMMM AAAA SSSS OOOO PPPP UUUU SSSS TTTT NNNN ÍÍÍÍ

DDDD EEEE NNNN

dne 26. 2. 2011 od 9.00 hod.

Akce se uskuteční 
ve Sportovním centru Běchovice

(u sokolovny).

Na programu je:

• ukázka staročeské zabíjačky,
• možnost svézt se ve voze

taženém koňmi
• a ukázka masek.

Srdečně Vás zve
SDH – Běchovice
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OHLÉDNUTÍ ZA DùNÍM V BùCHOVICÍCH

Ano, jsem rád, že mohu potvrdit pozitivní zprá-
vu o omezení provozu na Českobrodské. Zatím to
nemáme potvrzeno na den přesně, ale od 18. led-
na t.r. by měla být Českobrodská uzavřena pro ná-
kladní dopravu nad 6 tun. Důvodem je rekonstruk-
ce kanalizace v Újezdě nad Lesy. Rekonstrukce
a tedy i uzavírka by měly trvat 4 roky. Během těch-
to let je naplánována již jednou odložená rekon-
strukce povrchu Českobrodské ulice v úseku od
ulice Mladých Běchovic k ulici Na Vydrholci, ná-

sledně rekonstrukce propustků pod Českobrod-
skou v celé délce na katastru Běchovic a s nejvyšší
pravděpodobností i výměna povrchu na zbývají-
cích částech hlavní dopravní tepny.

O dalších detailech a omezeních budete prů-
běžně informováni. Běchovic by se uzavření No-
vosibřinské (Českobrodské) v Újezdě dotknout
nemělo.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Českobrodská bez kamionů? Je to vůbec možné?

ZZZZ iiii mmmm aaaa     vvvv     BBBB ûûûû cccc hhhh oooo vvvv iiii cccc íííí cccc hhhh

Na konci roku 2010 jsme mûli opravdu velkou snûhovou nadílku.

Posuìte sami, jak si ji nûktefií z nás uÏívali ………..

Foto (9): Jan Jech
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Vánoce jsou tady, Vánoce jsou
tady…

Skončil nám jeden z nejhezčích měsíců v roce,
prosinec, měsíc adventu, vánočního nakupování
dárků a pečení cukroví. A hlavně, krásně nazdobe-
ných stromečků, slavnostní pohody a dárků. U nás
ve Sportovním centru jsme chtěli přispět k vánoční
atmosféře a nejen vyzdobit tělocvičnu, ale společ-
ně s dětmi a jejich rodiči si rozsvítit vánoční strom.
Ne jen tak ledajaký umělý, ale živý a velký. Začátek
měsíce jsme vyplnili sháněním vhodného stromu,
který jsme nakonec pokáceli na naší chalupě u Ji-
čína. Samozřejmě, že jsme se neobešli bez zkuše-
ných pomocníků z řad běchovických hasičů. Jejich F

o
to

 (
2)

:
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pile podlehl mohutný 12metrový stříbrný smrk v několika
málo minutách, a pak se po zkrácení na 5 metrů vydal
směrem k Běchovicím. Vidíte, i naše malá obec měla do-
voz stromku s manévry jako strom ze Staroměstského
náměstí.

Přála bych si, aby tímto stromem vznikla krásná tradice,
abychom si všichni společně s dětmi každý rok na Mikulá-
še rozsvítili vánoční strom. Strom, který je symbolem Vá-
noc a splněných přání.

Za pomoc s dopravou děkuji nejen našim dobrovolným
hasičům Tomáši Hrubému a Martinovi Štellnerovi, ale i Mí-
rovi Kubátovi a za zapůjčení návěsu panu Kordovi.

Ze Sportovního centra Běchovice
Vám všem přejeme hodně štěstí a zdraví

v novém roce 2011.

Jitka Štěpánová

Boj s hlukem po česku 

Zatímco Evropská unie průběžně zpřísňuje hygie-
nické hlukové normy a snižuje hlukové emisní limity
– v zájmu ochrany obyvatelstva před nadměrným hlu-
kem, u nás v Česku jsme – ostatně jako vždy – o krok
dál. My hlukové limity naopak

zvyšujeme – nejspíše v zájmu ochrany peněženek
stavitelů nejdražších dálnic na světě. Napadá snad
někoho jiný důvod?

Přestože – nebo možná právě proto, že náklady
na stavbu dálnic v ČR z nepochopitelných důvodů
(nebo možná z pochopitelných důvodů vzhledem
k našemu krásnému umístění na 53. místě ve světo-
vém žebříčku zkorumpovanosti – hned vedle států
Jižní Afriky) výrazně převyšují finanční prostředky
vynakládané na obdobné stavby v okolních vyspě-
lých zemích (Německo, Rakousko), nezbývá jaksi
peněz na budování protihlukových stěn a zajišťování
účinných protihlukových opatření. MY v Čechách to
řešíme jinak.

Proč bychom zbytečně utráceli peníze za drahé
protihlukové stěny, když stačí pouze jednoduše zvý-
šit stávající hlukové limity a problém s hlukem je rá-
zem vyřešen! S tímto geniálním nápadem přišlo Mi-
nisterstvo zdravotnictví ČR již v únoru 2010, ale
vzhledem k situaci před volbami a zřejmé choulo-
stivosti této otázky byl návrh novely vládního naří-

zení, uzákoňující zvýšení hlukových limitů, rychle
stažen.

Nyní máme po volbách a nic tedy nebrání schvále-
ní této úžasné novinky, která nám jedním tahem pera
zajistí, že veškerý hluk ze silnic a dálnic bude rázem
pod limitem. Novela by měla vstoupit v platnost již po-
čátkem roku 2011 a týkala by se jak nových tak i sta-
rých silnic a dálnic. Ministerstvo zdravotnictví zaslalo
3. 12. 2010 tento návrh na zvýšení hlukových limitů
do mezirezortního připomínkového řízení – toto říze-
ní skončí již v úterý 14. 12. 2010 a návrh bude velmi
pravděpodobně schválen – viz:
http://www.denikreferendum.cz/clanek/7673-kvuli-
stavbam-chce-ministerstvo-zvysit-limity-hluku

Jak snadné! Divím se, že na to nepřišli již dříve, moh-
li si ušetřit řadu starostí a rozčilování s dotěrnými obča-
ny, stěžujícími si na hluk. Prostě není nad českou vyna-
lézavost. Nebo je to snad něco jiného? Dáte si to líbit?

Ještě dodatek – velmi mne znepokojuje návrh zvý-
šení limitů hluku, myslím si, že tím pádem je ohrože-
na i výstavba přeložky Českobrodské silnice, neboť
stávající komunikace bude vyhovovat změkčeným
hlukovým normám.

Miroslav Grund
Hana Kratochvílová

ZB_01_11  4.1.2011 12:52  Stránka 16



ŽIVOT BĚCHOVIC 1/2011 ◆ 17

KNIHOVNA

„Kolik je sluncí, kolik je sluníãek?“

– soutûÏ, vyhlá‰ená v T˘dnu knihoven

ke Dni pro dûtskou knihu.

Na prvních místech v literární a výtvarné soutěži se umístily z jed-
notlivých tříd tyto děti:

Z předškoláčků: Janička Pa-
vlátová a Vojta Horák a z 1. B
Anička Jandusová, která složi-
la i básničku.

Děti 1. A pracovaly na spo-
lečné výtvarné práci s velkým
úspěchem. Ve 2. třídě už k ob-
rázkům měly děti složit jedno-
duché verše o sluníčku a něk-
teří velmi pěkné - Giuliano Galli
a Ktistýna Tomášková, Michal
Andreas a další. Ze 3. třídy byly
na prvních místech Adélka
Svobodová a Jakub Jandus
a ze 4. třídy Miládka Běhoun-

ková, která porotu překvapila hezkým přirovnáním ale i pěknými ver-
ši. Čest 5. třídy zachránila Barunka Stočesová velmi pracným výrob-
kem.

… Hodnocení dětských výtvorů bylo obtížné, i když jsem si pozva-
la na pomoc do poroty odborníky. Bylo moc těžké určit nejlepší slu-
níčko a nejhezčí veršík, když všechny byly pěkné. Ale soutěž je sou-
těž! Všichni na prvních místech dostali knížku, ale ocenili jsme
všechny děti, protože si to zaslouží za svou odvahu, nápaditost, vtip
a fantazii. Rodiče jistě děti podpořili a občas i trochu pomohli, ale dět-
ská bezprostřednost, představivost a pravdivost byla cítit z každého
sluníčka a básničky. V knihovně si můžete na výstavce všechny nej-
lepší práce přečíst a prohlédnout. Některé verše jsou jak z pera opra-
vdového básníka.

A odpověď na otázku z básně Františka Hrubína „Kolik je
sluncí,kolik je sluníček?“………

Plná knihovna sluníček svítí a prozařuje studené zimní
dny. A všechna svítí dětskou fantazii, někdy s trochou pomoci
od rodičů - ale i to je správné. Většina literárních i výtvarných
prací byla původní a poznala se v nich dětská duše. Už pub-
likované a někde opsané básně jsme vyřadili. Potěšte se ně-
kolika básničkami a na sluníčka se přijďte podívat do kni-
hovny. Přeji sobě i vám, aby nám ta dětská sluníčka svítila
po celý rok 2011.

Mgr. Věra Santolíková, knihovnice

Místní knihovna v Bûchovicích

úter˘ 9–12 15–18

ãtvrtek 12–18

www.praha-bechovice.cz/knihovna

SSlluunnííããkkoo
Jak mám rád to sluníãko,
které dûlá teplíãko.
Koulí se vysoko po obloze,
‰piãat˘m paprskem ‰imrá mû na nose.

Guliano Galli
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OO  sslluunnííããkkuu
Bylo jedno sluníãko,
toãilo se maliãko.
Jejda, jejda, co se dûje,
uÏ se na nás neusmûje?
Smûj se na nás maliãko,
vÏdyÈ jsi pfiece sluníãko.

Kuncová Karolína

DDrrááããeekk  MMrrááããeekk
Dráãku Mráãku,
vyleÈ do obláãku.
Sluníãko se pûknû smûje,
Ïe se pod ním Dráãek hfieje.

Michal Andreas (2. tfiída)

Namaluj mi sluníãko,
jablíãko nebo mu‰ku,
dám ti za to duhovou tuÏku.

Namaluj mi sluníãko
nebo med,
bude tû hfiát cel˘ svût.

Jakub Jandus (3. tfiída)

Kytiãkové sluníãko vykouklo na nás,
zavolalo: Aniãko, jakpak se má‰?

Anna Jandusová (1. B)
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Prosinec v několika fotografiích 

Vážení čtenáři, 

v minulém čísle jsme Vás informovali o aktivitách
v CSSB, které jsme chystali na konec roku 2010.
S úspěchem se vše podařilo uskutečnit, a dnes by-
chom se s Vámi rádi podělili o atmosféru u nás pro-
střednictvím fotografií.

Přednáška na téma: Vánoce a jejich tradice
• paní Náprstková přednáší o adventu

Přání do nového roku a rozdávání dárků
• každý obyvatel DPS dostal od vedení CSSB ba-

líček. Vánočky nám bezplatně poskytla firma Pe-
kařství Moravec, a na nákup dárků (svíčky, ka-
lendáře, čaje, vitamíny) finančně přispěla firma
JOP Kompresory a TJ Sokol Běchovice. Zbytek
nákladů hradila naše organizace z vlastních
zdrojů

• zdobení stromečku, který je umístěn v jídelně

Podûkování

Srdečně děkuji za
přání a dárek od za-
městnanců úřadu
paní Jíšové a paní
Dömeové k mým
kulatým narozeni-
nám. Současně si
dovoluji popřát pra-
covníkům úřadu do
nového roku hodně

zdraví a trvalé úspěchy v práci.

Marie Maudrová 

Děkuji MČ Praha – Běchovice za dárek
k mému životnímu jubileu a za milé bla-
hopřání od jeho pracovnic.

Ing. Marta Poseltová

F
o

to
 (

6)
:

Ja
n

 J
ec

h

ZB_01_11  4.1.2011 12:53  Stránka 19



20 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 1/2011

Setkání Klubu důchodců s panem starostou a vede-
ním CSSB
• pan starosta přišel na předvánoční setkání a spolu

s vedením CSSB popřál všem přítomným do nové-

ho roku. Mnoho zdraví, štěstí a spokojenosti v roce
2011 přejeme i Vám.

Mgr. Melanie Zajacová, ředitelka CSSB
Martin Stromský

SPORT

Oddílové okénko

Tak, jak se sluší na začátek nového
roku přejeme my fotbalisté, aby tento rok
byl pro všechny Běchovičáky rokem
šťastnějším, veselejším a úspěšnějším! 

No, a co nás čeká v nadcházejícím
roce? Jako první úkol si stanovujeme do-
plnění hráčského kádru ve všech věko-
vých kategoriích tak, abychom bezpro-
blémově odehráli mistrovskou sezonu.
Za druhé pracovat na zkvalitňování zá-
zemí a materiálním vybavení pro hráče.

FOTBALOVÁ ROZLUČKA
SE SEZONOU

V sobotu 21. listopadu jsme se všichni sešli na neformální
rozlučce s uplynulou velmi vydařenou podzimní sezonou. Při
spoustě jídla a pití jsme zorganizovali fotbalový turnaj našich
hráčů, mužstev maminek, tatínků, děvčat a trenérů. Zábava
to byla náramná a skutečně jsme se všichni bavili. Rodiče si
také na vlastní kůži vyzkoušeli jaké to na té hrací ploše je,
když ještě navíc při běhání překáží balón!
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ŠKOLIČKA

Turnaj MINI Star – Milovice:

Hráno po uzávěrce tohoto čísla ŽB

Přátelské zápasy:

Běchovičtí Sršni – TJ Kyje 7 : 0
Běchovičtí Sršni – Dolní Měcholupy 0 : 1

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA

Turnaje:

17. 11. 2010 – MILAN CUP

7. místo

4. 12. 2010 – Turnaj s Kouzelným hradem

2. místo

Za třetí, chceme nadále intenzivně spolupraco-
vat s Úřadem MČ, Sokolem, partnery a také
hlavně s rodiči hráčů. Velký důraz budeme klást
na zimní přípravu, kterou jsme složili ze Zimní
ligy a jednodenních turnajů pořádaných SC Bě-
chovice a samozřejmě tréninkovými cykly.V mě-
sících lednu a únoru budeme využívat převážně
halu, a od března přidáme venkovní hřiště
s umělou trávou. Bude-li nám přát počasí, zařa-
díme venkovní hřiště dříve!

Mužstvo školičky čeká pokračování spanilé
jízdy v soutěži MINI Star, kde nyní patří mezi nej-
lepší mužstva. Mužstva mladší a starší přípravky
čeká jarní boj o vylepšení pozic v tabulkách.
Jsme realisté a uvažujeme střízlivě. Víme, že
naši kluci mají herně navíc a vylepšení pozic je
možné. Proč to tedy nezkusit? V červnu se zú-
častníme s kategoriemi školičky, mladší a starší
přípravky tradičních velkých turnajů TOP MINI
Star, III. ročník Běchovický Sršeň a PETR 2011
pořádaných SC Běchovice. Dále bychom chtěli
v červnu absolvovat se starší přípravkou mezi-
národní turnaj ve švýcarské Ženevě. Kontakt
s organizátorem byl již navázán a ostatní je již
na jednání. Po letní přestávce se sejdeme již
v druhém týdnu srpna na prvních trénincích. Od
20. do 27. srpna proběhne letní soustředění, pro
mužstva mladších žáků, starší a mladší příprav-
ky, a v případě zájmu i školičky. Místo uskuteč-
nění soustředění je zatím v jednání. Na soustře-

dění jsme prostřednictvím Sokola zažádali
o grant Magistrát hl. m. Prahy, tak uvidíme, jak
budeme úspěšní s přidělením peněz, které by
pomohly domácím rozpočtům rodičů našich hrá-
čů.V září se pak roztočí kolotoč zápasů nové fot-
balové sezony. Jak je vidno z tohoto výčtu akcí,
čeká nás hodně práce. Nejen hráče, trenéry, ale
také rodiče. Věříme, že parta, která se kolem fot-
balu vytvořila, bude nadále fungovat a práce nás
bude všechny těšit! 

Mužstvo našich mužů čeká v jarní části sezo-
ny nelehká práce. Po podzimní části se nachází
na dně tabulky, a bude nutné podat maximální
úsilí a do hry zapojit srdce, aby se hrozba se-
stupu stala jenom noční můrou a ne realitou.
Chlapi to tak cítí, a již nyní se zodpovědně při-
pravují v hale SC Běchovice na vylepšení herní-
ho projevu a souhry. Držíme palce!

Jako absolutní novinka v novém roce je zalo-
žení mužstva veteránů Běchovických Sršňů hra-
jících soutěž Hanspaulské ligy. Mužstvo je slo-
ženo z hráčů starších 35 let a to z trenérů,
aktivních fotbalistů a tatínků našich nadějí. Svo-
je zápasy budou hrát na hřišti ve SC Běchovice.
Věříme, že i oni získají Vaši přízeň a přijdete je
vždy hlasitě podpořit! Rozpisy jarních mistrov-
ských zápasů všech uvedených mužstev budou
včas zveřejněny na našem webu.

Milan Štěpán
trenér  

Po velmi bojovném výkonu naše mužstvo podlehlo až
ve finále FK Újezdu n. L. 0 : 1. Krásný výsledek!!!

Zápasy Zimní Ligy:

Běchovičtí Sršni –  FK Klánovice 2 : 7
Běchovičtí Sršni –  FK Viktoria Žižkov 0 : 9

Výsledky neodpovídají hře. Měli jsme hodně smůly!
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STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Turnaje:

17. 11. 2010 – MILAN CUP

roč. 2000 – 6. místo
roč. 2001 – 7. místo

Po rozpačitých výkonech zasloužené umístění!

ZÁPASY Zimní ligy:

Běchovičtí Sršni 2000 – TJ Kyje 4 : 3
Běchovičtí Sršni 2000 – AFK Spartak Kbely 2 : 7
Běchovičtí Sršni 2001 – AFK Spartak Kbely 1 : 7
Běchovičtí Sršni 2001 – FK Újezd nad Lesy 4 : 8

NÁBOR DO ŘAD BĚCHOVICKÝCH SRŠŇŮ

Jako každoročně, tak i letos vyhlašujeme nábor hráčů a hráček do
řad Běchovických Sršňů.

Máte-li rádi pohyb, legraci a chcete-li mít kolem sebe spoustu ka-
marádů, jste na té správné adrese. Máme pro Vás připravené super
zázemí a vybavení, celou řadu mistrovských a přátelských zápasů, tur-
najů jak doma, tak v zahraničí a nebude chybět ani letní soustředění.
Takže kluci a holky neváhejte a přijďte mezi nás již v lednu do spor-
tovní haly, kde na Vás čekají kvalifikovaní trenéři! Pro ročníky
2004–2006 trenéři Katka a Roman, pro 2002–2003 trenéři Luban
a Míra, a pro 1999–2001 trenéři Milan, Libor a Standa. Kontakty na
trenéry a rozpis tréninků najdete na našem fotbalovém webu.

Hrát a bojovat za Sršně je dnes velmi prestižní záležitost! Přijďte
a přihlaste se do oddílu s tradicí spolehlivosti a jistoty!

Milan Štěpán
trenér  

Újezd.net „Seriál tří závodů pro
Zdraví“ – pohodové závody
pro celou rodinu.

2. ročník „Seriálu tří závodů pro Zdraví“ je za
námi. Poděkování patří všem účastníkům závodů
za vytvoření přátelské atmosféry. Letošní účast více
než 500 závodníků nás velmi potěšila a zvyšující se
obliba je pro nás velkou motivací do dalších let.

Rádi bychom Vás pozvali na Seriál i v letošním
roce. Opět se zaměříme na amatérské sportovce,
rodiny s dětmi a širokou veřejnost. A kdy? To se do-
čtete spolu s dalšími informacemi na www.triproz-
dravi.cz

Tomáš Eisner
Občanské sdružení Tři pro zdraví

ÎIVOTNÍ PROST¤EDÍ

VKP

V Běchovicích jsou registrovány
již čtyři významné krajinné prvky

Naše městská část se může pochlubit prvenstvím
v počtu významných krajinných prvků (VKP). Na ka-
tastru Běchovic jsou registrovány celkem čtyři, což
je nejvíc ze všech katastrálních území Prahy. Napo-
sledy přibyl v minulém roce Mokřad Běchovického
potoka.

Co to jsou významné krajinné prvky?

Jsou to ekologicky, geomorfologicky nebo estetic-
ky hodnotné části krajiny, které utvářejí její typický
vzhled nebo přispívají k udržení její stability. Ze záko-
na č. 114/1992 Sb. o ochraně přírody a krajiny jsou
VKP všechny lesy, rašeliniště, vodní toky, rybníky, je-
zera a údolní nivy.

Další VKP mohou být registrovány příslušnými or-
gány ochrany přírody (v Praze magistrátem) zápisem
do seznamu VKP a vydáním rozhodnutí o jeho re-
gistraci. Nejčastějšími typy registrovaných význam-
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1. VKP Křídový výchoz Na vrchách

Byl registrován v roce 2000 na ploše 3 889 m2 ve
vzdálenosti 200 m od železniční tratě mezi Běchovi-
cemi a Újezdem nad Lesy. Tvoří ho výchoz hrubo-
zrnného pískovce mezi poli. Vytvořil se na něm uni-
kátní porost acidofilních suchých trávníků. V porostu
této stepi dominují například tyto druhy rostlin: chlu-
páček zední, jestřábník savojský, mateřídouška vejči-
tá, metlička křivolaká, paličkovec šedavý, pavinec
modrý, vřes obecný a chráněný smldník olešníkovitý.
Z ptačích druhů se zde vyskytuje například strnad
obecný, pěnkava obecná, špaček obecný, sýkora ko-
ňadra, skřivan polní nebo bažant obecný. Lokalita je
velmi cenná výskytem některých bezobratlých živo-
čichů (např. střevlíkovitých brouků).

V rámci managementu v území, který je prováděn
od roku 2006, jsou průběžně odstraňovány vybrané
dřeviny a křoviny. Pravidelně je vytrháván porost ost-
ružníku, aby došlo k částečnému narušení půdního
povrchu, což je v dané lokalitě žádoucí.

2. VKP Zamokřená louka u Golfu

Byla registrována v roce 2000 na ploše 4 605 m2.
Najdeme ji severně od železniční trati v místech, kde
se přimyká ke Klánovickému lesu. Území tvoří příro-
dovědecky vysoce cenné zamokřené louky a rákosi-
ny, v nichž byla zjištěna existence hodnotných vlhko-

milných druhů rostlin. Při biologickém průzkumu zde
byl zjištěn bezkolenec modrý, kakost bahenní, kosa-
tec bahenní, medyněk vlnatý, chráněná mochna bílá,
olešník kmínolistý, ostřice pobřežní, přeslička bahen-
ní, sítina nahloučená, chráněný svízel severní, tužeb-
ník jilmový a celá řada dalších druhů. Z ptáků zde mů-
žeme zastihnout dlaska tlustozobého, pěnkavu
obecnou, mlynaříka dlouhoocasého, pěnici pokřovní,
lejska šedého, který je ohroženým druhem a další.
Z bezobratlých se zde vyskytují druhy vázané na bez-
kolencové louky.

V oblasti péče o území byly provedeny první zása-
hy v roce 2010. V předjaří byla vykácena část dřevin,
během roku došlo k seči, která byla prováděna ve
dvou termínech. Bylo tím přihlédnuto k možnosti do-
končení vývoje řady bezobratlých živočichů.

VKP Křídový výchoz Na vrchách

Studánka s názvem Zelená pod košatou vrbou v Zamokřené 
louce u Golfu

3. VKP Mokřad Běchovického potoka

Byl registrován v roce 2010 na ploše 21 187 m2. Lo-
kalita se rozprostírá jižně od čistírny odpadních vod,
při hranici s katastrálním územím Újezdu nad Lesy.
Jsou v ní velice cenné porosty zamokřených luk a rá-
kosin, v nichž bylo zjištěno mnoha důležitých vlhko-
milných druhů rostlin. Příkladem může být chráněný
svízel severní, čertkus luční a srpice barvířská. Ráko-
sina je zároveň hnízdištěm mnoha druhů ptáků váza-
ných na tento biotop (pochop rákosní a rákosníci).

Co se týče péče o území, tak podle zjištění na praž-
ském magistrátu je v plánu kosení rákosin v části
s nejcennějším porostem.

4. VKP Remízek u Stacha

Důležitá část krajiny, která se nápadně odlišuje od
okolního prostředí, byla registrována v roce 2000 na
ploše 5 672 m2. Terénní vyvýšeninu můžeme najít
mezi poli jižně od ulice Do Panenek. Plocha zájmo-
vého území je tvořena porostem acidofilních suchých
trávníků. Celý svah je kryt převážně dubohabřinou či
druhotnými porosty dřevin, ve východní části sadem
a zmíněnou stepní enklávou na výchozu cenoman-

ných krajinných prvků jsou mokřadní společenstva,
stepní trávníky, remízky, meze a trvalé travní plochy.
Dále také naleziště nerostů a zkamenělin, umělé i při-
rozené skalní útvary, výchozy a odkryvy. Avšak také
to mohou být historické zahrady nebo parky.

V zásadě lze tedy říci, že jsou to na jedné straně
přírodní či přírodě blízká společenstva a na straně
druhé esteticky motivované krajinné úpravy.

VKP jsou zákonem chráněny před poškozováním
a ničením. Při jejich využívání nesmí být narušena je-
jich obnova a nesmí dojít k ohrožení nebo oslabení
jeho stabilizační funkce.
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ských pískovců. Všechny porosty tohoto typu je nut-
né pro jejich reliktnost (zbytek území jako pozůsta-
tek dřívějšího velkého rozšíření) v Praze chránit.

V porostu dominují následující druhy: bedrník obec-
ný, jestřábník zední, kostřava ovčí, ostřice jarní, pra-
setník kořenatý, psineček rozkladitý, řebříček chlumní,

třezalka tečkovaná, vřes obecný, zvonek okrouhlolistý
a další. Z ptačích druhů zde můžeme spatřit například
zvonka zeleného, sojku obecnou, chráněného ťuhýka
obecného, brhlíka lesního, sýkoru modřinku, chráně-
ného lejska šedého, budníčka menšího, pěnici čer-
nohlavou, drozda zpěvného, strakapouda malého
a chráněného krahujce obecného.

Během managementu lokality, který probíhá od
roku 2006, jsou odstraňovány vybrané dřeviny a křo-
viny. Stepní plocha se jednou do roka kosí. Vybraná
část však vždy zůstává nepokosená. Problémem jsou
zemědělci, kteří neustále přiorávají do VKP. Bylo pro-
to přikročeno k výsadbě třešňové aleje ze starých
krajových odrůd na okraji území, které sousedí s po-
lem, aby byla lokalita před tímto chováním nápadně
označena a tím i ochráněna.

Z hlediska přírodovědeckého hodnocení kvality da-
ných lokalit jsou nejcennější první dvě popisované.

Významné krajinné prvky zpestřují krajinný ráz,
a proto bychom si jich měli vážit a podle toho k nim
také přistupovat. Pro obyvatele Běchovic jsou to nej-
bližší „ostrůvky“ pěkné přírody.

Bc. Aleš Rudl

Pohled do VKP Remízek u Stacha

Plánek s vyznačením významných krajinných prvků na území Běchovic
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Novým tématem roku 2011 bude putování běcho-
vickými ulicemi. Víte, podle koho nebo podle čeho se
jmenuje právě vaše ulice, ve které bydlíte? Víte, jaký
název nesla dříve, před připojením Běchovic k Pra-
ze? Na tyto otázky vám postupně odpoví cyklus s ná-
zvem Běchovický uličník.

Názvy veřejných prostranství tvoří nezaměnitelnou
součást jakéhokoli místního určení a především
přesné lokalizace (adresy) ve městě. Nebylo tomu
tak vždy. Po celá staletí byla uvedená pojmenování
záležitostí pouze zvykovou. Jejich úřední zakotvení,
spojené s viditelným označením ulic a náměstí pří-
mo v terénu, přinesla teprve doba osvícenského ab-
solutismu před zhruba dvěma sty lety.

Ulicemi Běchovic 

Na území naší městské části je v současné době
celkem 47 ulic a uliček. Čtyři z nich mají funkci silnice
(Českobrodská, Do Říčan, Mladých Běchovic a Do
Panenek), jedna je radiálou (Štěrboholská spojka).

V minulosti plnily funkci při pojmenování jednotli-
vých celků místní názvy, až později některé byly za-
hrnuty do názvů konkrétních ulic. Nejvíce změn v po-
jmenování běchovických ulic přineslo připojení obce
k hlavnímu městu Praha v roce 1974. Protože v jed-
nom městě se nesmějí názvy ulic opakovat, muselo
dojít kvůli této duplicitě k přejmenování mnoha ulic.To-
hoto úkolu se ujala určená komise. Tvořili ji předseda
místního národního výboru, ředitel místní školy a před-
seda TJ Sokol. Měla dodržet stanovené názvy výpa-
dových silnic a zároveň přihlédnout k místním zaslou-
žilým a v okupaci padlým občanům a k historickým
názvům. Komise byla vedena dobrou snahou, ale čle-
nové nebyli rodáci. Proto v některých případech byly
situovány názvy některých ulic do míst, kde by být ne-
měly a kde by byl vhodnější jiný název.

Příklady nových názvů ulic

Při přejmenovávání ulic byli zohledněni například
místní občané, kteří položili život za okupace. K těm
se vztahují názvy ulic Jana Karafiáta, Manželů Kotr-
bových, Manželů Lyčkových, Josefa Němce, Otaka-
ra Vrby a Pplk. Nováčka. Po zasloužilých dělnických
funkcionářích jsou nazvány ulice Antonína Hodného
a Václava Kovaříka. Další názvy přihlédly k historii
obce, například Povoznická, Přípřežní nebo k míst-
ním názvům.

Ulicemi Běchovic I.

V prvním díle Běchovického uličníku se zaměříme
na ulice Běchovic I, které jsou v okolí místa nazýva-
ného „V Kuťatech“. Jen pro zajímavost – už samotný
název má souvislost se slovem kutat a ukazuje tak

na existenci lomů či dolů v okolí. Zdejší Kuťata jsou
tvořena pískovcovým dolíkem, který byl upraven na
podzim roku 1937. Bylo to provedeno zásluhou
Okrašlovacího zahrádkářského spolku v Běchovi-
cích. Kolem nového dětského hřiště vyrostl  sad, kte-
rý měl být nazýván Sad prezidenta T. G. Masaryka.
Pro nastalé politické změny v roce 1938 a 1939 k to-
muto pojmenování nedošlo.

V Potoãinách  

Ulice se nachází na severozápadním konci Běcho-
vic I. a propojuje Dolnopočernickou ulici s chodníkem
vedoucím až k běchovickému nádraží.

Název vychází z polohy ulice, která vede podél ko-
ryta Běchovického potoka. Ten pramení na jižním
okraji Újezdu nad Lesy, a v této městské části je také
zdrojem vody pro koupaliště a požární nádrž. Délka
jeho toku je 5,2 km a rozlohu povodí má 14,9 km2.
Nedaleko ulice V Potočinách se vlévá společně s Ří-
čanským potokem do Rokytky. Soutok tří potoků tvo-
ří v městské části důležitý hydrologický bod, a to se
promítlo i do znaku Běchovic, který platí od 19. květ-
na 1998. V levé dolní polovině znaku jsou tři zvlněné
pruhy značící vodoteče, které vedou městskou části
a určují tak její ráz.

Do roku 1976 nesla ulice název Korytní, což bylo
odvozeno od koryta Běchovického potoka, který vede
těsně při okraji vozovky.

Dolnopoãernická  

Ulice se nachází na severozápadním konci Běcho-
vic I., a propojuje Českobrodskou ulici s ulicí V Poto-
činách a U Vrby.

BùCHOVICK¯ ULIâNÍK

Ulice Dolnopočernická v roce 1959

Název vychází ze směru ulice a pochází ještě
z doby před připojením Běchovic k Praze v roce 1974.

Pojmenována je podle obce Dolní Počernice, která
na západě sousedí s naší městskou částí. Tato obec
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je prastarého původu, i když první písemná zmínka
o ní se objevuje až v pohnutých letech vlády Jana Lu-
cemburského 1322–1323 v přídomku jejího tehdejší-
ho majitele Zdislava z Počernic, řečeném Kobliha.
Ves se stala součástí hl. města Prahy v roce 1974.
Její rozloha je 576 ha a v současné době má tato
městská část 2062 obyvatel.

P‰eniãná 

Krátká ulice, která
se zleva odděluje od
Dolnopočernické uli-
ce.

Název odráží po-
lohu ulice u statků,
které zde dříve stá-
valy.

Pojmenována byla
podle kulturní rostli-
ny pšenice, která

patří do rodu jednoděložných rostlin a je
z čeledi lipnicovitých. Zahrnuje jak šlechtě-
né, tak planě rostoucí druhy. Pšenice jsou
jedny z nejstarších rostlin a pocházejí ze
západní Asie. Pšenice poskytují zrno, které
se používá jako potravina, krmivo nebo su-
rovina.V Evropě je základní potravinářskou
surovinou pro výrobu pečiva, těstovin a roz-
manitých pokrmů.

Do roku 1976 nesla ulice název V koutě,
což bylo odvozeno z charakteru ulice, kte-
rá je slepá a sevřená okolní zástavbou.

U Vrby 

Ulici tvoří krátké veřejné prostranství, na-
vazující na křižovatku ulic V Potočinách
a Dolnopočernická.

Název pochází ještě z doby před připo-
jením Běchovic k Praze v roce 1974.

Byla pojmenována tak proto, aby připo-
mínala, že v těchto místech rostla košatá

vrba, kterou sem někdo kdysi dávno vysadil. Sedá-
vali u ní sousedé, a to zejména stoupenci sociálně
demokratické strany a funkcionáři místní tělocvičné
jednoty. K nim patřil také železniční poddůstojník F. J.
Chaloupecký a místní dělnický funkcionář František
Kovařík, po kterém je pojmenována jedna z ulic v Bě-
chovicích II. Dnes ulici dominuje dřevina, která je dru-
hem vrby babylonské (Salix babylonica L).

Podíváme-li se do historie ulice U Vrby, zjistíme, že
v jejím severozápadním koutě býval mostní oblouk
pod železniční tratí, pod nímž protékal potůček prů-
zračné železité vody, který se vléval o něco níže do
Běchovického potoka. Pramen byl asi o 300 m výše
v místech, kde se říkalo „Na Skalce“. Voda vytékala
z malé studánky a byla proslulá tím, že „je dobrá na
oči“. Alespoň tak to tvrdili účastníci procesí k Panně
Marii do Staré Boleslavi, kteří přes Běchovice pro-
cházeli a u potůčku za mostem si do přinesených ná-
dob nabírali vodu.

Pouť se vždy konala 12. září na počest svátku Pan-
ny Marie. Účastníci se vydávali na cestu až z Čestlic,
Uhříněvsi, Dubče a Dubečka. Svátečně ustrojení
poutníci, z nichž čtyři v čele průvodu nesli sošku bla-
hoslavené Panny Marie a družičky v bílém, byli v Bě-
chovicích už netrpělivě očekáváni. U zvoničky na ná-
vsi byla první zastávka zbožného průvodu. Tady už
čekali místní věřící a družičky, aby se po krátkém za-
stavení připojili. Aby cesta do Horních Počernic, Ra-
donic, Jenštejna a k Dřevčicím lépe ubíhala, zpívalo
procesí nábožné písně.

Dnes by si poutníci vodu již nenabrali, neboť malý
potůček byl odříznut rozšiřující se železniční tratí
a stavbou seřaďovacího nádraží. Pramínek nareza-
vělé vody má v současné době nižší vydatnost
a vsákne se do půdy už v prostoru nového lesopar-
ku.

Bc. Aleš Rudl

Ulice Dolnopočernická dnešních dnů 

Označení ulice Pšeničná v terénu
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K¤ÍÎOVKY A SUDOKU

????
Malá nápověda

Poznáváte autora??

Autor ………….................

(Jméno autora naleznete v kfiíÏovce.)

[30. 4. 1883 – 3. 1. 1923]

Narodil se roku 1883 v Praze. Studoval na gymnasiu a byl ze studií vy-
loučen pro účast na politické demonstraci, učil se potom drogistou, dostu-
doval obchodní akademii a nastoupil místo v bance, ale brzy je opustil při-
tahován nevázaným bohémským životem. V předválečné Praze se
pohyboval v prostředí hospod a kabaretů. Psal satiry a humoresky do nej-
různějších časopisů, stal se redaktorem Světa zvířat, měl neustálé nepří-
jemnosti s policií a s úřady (založil např. parodistickou stranu mírného po-
kroku v mezích zákona). Začínal drobnými povídkami, črtami a
humoreskami, které nejprve otiskoval časopisecky, pak také v knižních
souborech (Trampoty pana Tenkráta, Průvodčí cizinců, Můj obchod se psy).

V Lipnici u Světlé nad Sázavou začal psát svůj román........................
(uvedení románu by byla opravdu velká nápověda, zkuste jej nalézt spolu
se jménem autora v tajence). Nad nedokončeným dílem jej zastihla smrt
3. ledna 1923.
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Cílem sudoku je umístit čísla v rozsahu 1 až 9 do políček herní plochy, kterou tvoří čtverec obsahující 9 menších
čtverců. Velmi důležité je, že se v žádném z 9 čtverců, řádku a ani sloupci nesmí opakovat žádné z čísel.

Jinak řečeno v každém z řádků, sloupců a menších čtverců musí být všechny čísla 1 až 9.

Řešení křížovky a sudoku naleznete na straně 34.

OKÉNKO ZDRAVÍ

Součástí Nového roku jsou i novoroční
předsevzetí, která si mnoho lidí dává. Spousta

z nich se týká změny jejich životního stylu.
K tomu jim může být dobrým pomocníkem

právě lunární kalendář.

Lunární kalendář je kalendář, tedy způsob cyklic-
kého počítání času, který se zakládá na pozorování
měsíčních cyklů. Používá ho dodnes například islám-
ský kalendář.

Jelikož pro pozorovatele ze Země trvá jeden mě-
síční cyklus, tj. nejčastěji od novu do novu, přibližně
29,5 dne (přesně 29,530588 dne), trvá tolik i jeden
kalendářní měsíc. Začátek nového měsíce se dá
přesně vypočítat, nicméně staré kalendáře byly zalo-
ženy na pozorování a měsíc začínal obvykle tehdy,
když byl při západu slunce spatřen první srpek no-
vého měsíce. Tato praxe zůstala v některých lunár-
ních kalendářích, např. v islámském, dodnes.

Lunární rok odpovídá hodně přibližně roku solární-
mu a má 12 měsíců.

12 měsíců (měsíčních cyklů) má celkem 354 dní,
rok jich má však 365,25 dní. Lunární rok je tedy krat-

ší než solární. Ten-
to rozdíl více než
11 dní způsobuje
posun začátku roku
vždy o přibližně 11
dní dopředu. Proto
v lunárním kalendáři neexistují „zimní měsíce“ nebo
„letní měsíce“; každý měsíc se v průběhu doby může
ocitnout v libovolném ročním období.

Protože je islámský kalendář kratší o 11,2425 dní
než civilní (gregoriánský), každých cca 32,5 roků ho
předežene o jeden rok.

Lunární kalendáře a diáře Krásné paní

Jedním z nejprodávanějších lunárních kalendářů
je lunární kalendář Krásné paní. Ten již tradičně ob-
sahuje praktické rady pro zdraví, domácnost a za-
hradu vztahující se k pohybu a podobě Měsíce. Nově
je doplněn o pylový kalendář pro alergiky. Součástí
kalendáře jsou také latinské citáty, pro všeobecnou
vzdělanost nepostradatelné. Podle ájurvédické léči-
telské tradice poradí čtenářům indický masér Narin-
der Singh, jak akupresurou a správnou životosprávou

Lunární kalendář na rok 2011
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na Praze 6, v ulici Za Pohořelcem 12. Pro pohodlněj-
ší nákup můžete také zvolit nákup přes internetové
stránky, např. www.helma-kalendare.cz.

Krásná paní nabízí i lunární diáře s bohatými pří-
lohami, které jsou vhodné do kapsy i kabelky.

Adéla Hudečková
Zdroj: webové stránky

ŽIVOT BĚCHOVIC 1/2011 ◆ 29

zlepšit svůj zdravotní stav. Osobnost rakouského filo-
sofa a vizionáře Rudolfa Steinera připomene spiso-
vatel Milan Špůrek. A jako každý rok vás obrázky
a autorskými texty potěší dvanáct současných vý-
tvarníků.

Tento kalendář je k zakoupení v prodejně bylin
v ulici Řeznická 21 na Praze 1, nebo v knihkupectví

NEPOSEDA

8.30 – 12.30 Skotačení v Koloběžce hlídání dětí od 2 let bez rodičů

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

15.45 – 17.00 Výtvarná dílnička pro nejmenší s rodiči pro děti od 2 do 7 let s rodiči
MŮŽETE PŘIJÍT I NA JEDNOTLIVÉ HODINY

17.00 – 18.00 Moderní tanec pro holky od 7 do 10 let

18.10 – 19.40 Angličtina pro mírně pokročilé výuka pro dospělé

ÚTER¯

9.30 – 12.30 Rodičovské centrum Koloběžka herna s programem pro děti a rodiče

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

16.00 – 18.00 Terénní program pro děti a mládež pro mladé lidi od 6. třídy do 26 let

18.45 – 20.15 Angličtina pro pokročilé výuka pro dospělé

ST¤EDA

10.00 – 13.00 Rodičovské centrum Koloběžka herna s programem pro děti a rodiče

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

14.00 – 19.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

âTVRTEK

9.00 – 10.00 Yamaha class – Robátka zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 4. měs.

10.00 – 11.00 Yamaha class – První krůčky zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 2let

11.00 – 12.00 Yamaha class – První krůčky zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 3let

13.00 – 18.00 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 11 do 21 let

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

16.00 – 18.00 Terénní program pro děti a mládež pro mladé lidi od 6. třídy do 26 let

16.00 – 17.30 Streetdance pro děti od 10 do 14 let

19.00 – 20.00 Power jóga pro dospělé   
MŮŽETE PŘIJÍT I NA JEDNOTLIVÉ HODINY

PONDùLÍ
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PÁTEK

8.30 – 12.30 Skotačení v Koloběžce hlídání dětí od 2 let bez rodičů

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

st 19. 1. v 10.30 – 11.00 přednáška na téma Alergie a výživa. V prostorách RC Koloběžka (Mladých Bě-
chovic 2). Přednáška je určena maminkám, babičkám, tatínkům i dědečkům, zkrátka všem, komu záleží
na zdravém vývoji dětí. Každý účastník od nás obdrží malý dárek. Více informací na tel č. 733 685 911.

pá 21. 1. od 17.00 hod Kurz Udělej si sám – Výroba příborů. Cena včetně materiálu 250,– Kč. Více in-
formací na tel č. 733 182 520 nebo na koloběžka@neposeda.org.

PŘEMÝŠLÍTE, KAM S DĚTMI O JARNÍCH PRÁZDNINÁCH?

V termínu 7. – 11. 2. 2011 pořádáme příměstský tábor v Běchovicích cena Kč 1 450 Kč. Program, při-
hlášky a podrobné informace najdete na www.neposeda.org/tabory. Vaše dotazy ráda zodpoví Alice Pe-
chová (vzdelavani@neposeda.org, tel. č.: 733 685 911).

DOUČOVÁNÍ ŽÁKŮ ZŠ

Od ledna 2011 nabízíme opět individuální doučování matematiky, českého, anglického, německého ja-
zyka (po dohodě i jiných předmětů) pro žáky ZŠ i SŠ. Doučování probíhá v ZŠ Běchovice. Více informa-
cí na tel. 733 685 911 nebo na e-mail: vzdelavani@neposeda.org.

Nebaví Vás sedût doma? 

U nás si vybere z řady kroužků pro volný čas, které připravují zkušení lektoři se zájmem
o váš rozvoj a váš odpočinek od února 2011. Po dohodě s lektorem je možno vyzvedávat děti

z družiny ZŠ Běchovice.

V˘tvarné dílny pro v‰echny vûkové

kategorie

V rámci dílničky si vyrobíme různá výtvarná dílka, která si
s sebou odnesete domů, a vyzkoušíme plno výtvarných
technik.

Pro koho: 2 do 6 let s jejich rodičem  
Jaký den: pondělí  15.45 – 16.45, středa 9.00 – 10.00
Cena: 1 500,- Kč za jedno školní pololetí
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Zaãínáme s flétnou 

Pro holky a kluky, kteří chtějí začít rozvíjet svůj hudební talent a chtějí si zahrát 
pro radost.

Pro koho: 7 – 10 let 
Jaký den: pondělí 14.30 – 15.30
Cena: 900,- Kč za jedno školní pololetí

Power jóga    

Pojďme si důkladně protáhnout a posílit všechny svaly
v relaxačním tempu jógy.

Pro koho: všichni kteří mají chuť věnovat čas sobě 
Jaký den: čtvrtek 19.00 – 20.00
Cena: 1 200,– Kč za jedno školní pololetí

Dramatická v˘chova

Naučíme se pracovat s hlasem. Naučíme se pohybovat. Naučíme se prezentovat.
Vymyslíme a zahrajeme si divadlo pro své nejbližší.

Pro koho: 7 – 11 let 
Jaký den: čtvrtek
Cena: 1 000,– Kč za jedno školní pololetí

Streetdance pro zaãáteãníky

Seznámíme se s prvky hip hop, break dance, aj.
To je všechno streetdance pro mírně pokročilé.

Pro koho: 10 – 14 let 
Jaký den: středa 16.00 – 17.30 
Snížená cena: 2 000,– Kč za jedno školní pololetí

Streetdance pro mírnû pokroãilé

Prohloubíme si dovednosti hip hop, break dance, aj. To je všechno streetdance pro mír-
ně pokročilé.

Pro koho: 10 – 14 let
Jaký den: čtvrtek 16.00 – 17.30 
Snížená cena: 2 000,– Kč za jedno školní pololetí
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Moderní tance 

Pojďme si zatancovat a seznámit se s prvky moderního tance a jazz dance, 

Pro koho: 7 – 10 let 
Jaký den: pondělí 17.00 – 18.00 
Cena: 1 500,- Kč za jedno školní pololetí

Taneãky pro nejmen‰í 

Zatancujeme si sami i všichni 
dohromady.

Pro koho: 3 – 6 let
Jaký den: pondělí 14.30 – 15.30 
Cena: 1 000,– Kč za jedno školní 

pololetí

Angliãtina pro zaãáteãníky Angliãtina pro mírnû pokroãilé

Rozmluvíme se v anglickém jazyce! Rozmluvíme se v anglickém jazyce!

Pro koho: kdo se chce vzdělávat v anglickém Pro koho: kdo se chce vzdělávat v anglickém 
jazyce. jazyce

Jaký den: pondělí Jaký den: středa
Cena: 2 800,- za jedno školní pololetí Cena: 2 800,- za jedno školní pololetí

Angliãtina pro pokroãilé 

Prohloubíme své dovednosti v anglickém jazyce.

Pro koho: kdo se chce vzdělávat v anglickém jazyce.
Jaký den: úterý 
Cena: 2 800,- za jedno školní pololetí

INZERCE
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Ve Sportovním areálu
v Praze 9 – Bûchovicích II.,

ul. Na Korunce,

nabízíme k pronájmu nebytov˘ prostor o v˘mûfie cca 40 m2.
Preferujeme vyuÏití související se sportem (sauna, masáÏe,

fitnes, prodejna sportovních potfieb apod.). Roãní
náv‰tûvnost areálu se pohybuje okolo 10 000 lidí.

Více o areálu na www.sokolbechovice.cz.

V pfiípadû zájmu posílejte va‰e nabídky nebo dotazy na
info@sokolbechovice.cz.

Komplexní zpracování daÀové evidence, vedení
úãetnictví, mzdová agenda, evidence DPH, silniãní daÀ

pro OSVâ, malé a stfiední firmy. Pfiipravíme daÀové pfiiznání,
pfiiznání k DPH (mûsíãní, ãtvrtletní), mzdy, pfiehledy
o zdravotním a sociálním poji‰tûní, v˘poãet mzdy,

zaúãtování, v˘kaz odvodu danû. Poradenství. Úspû‰nû
poskytujeme dotaãní poradenství z EU.

Grant Consulting, s.r.o.,
prochazkova@granty-dotace.cz, 602 566 574,

Technologick˘ park,
Podnikatelská 553, Bûchovice – Praha 9.

Hledáme recepãní a administrativní pracovnici
do wellness centra. Komunikativnost, znalost

anglického jazyka a druhého jazyka vítána. Dále
pak uklizeãku na odpolední hodiny.

CV zasílejte na irena.kosutova@kossuth.cz.

·ití a opravy odûvÛ
Opravy:

Výměna zipů Zkrácení rukávů
Zúžení v bocích Zkrácení, prodloužení kalhot a sukní
Opravy podšívky Úpravy džínů
Oprava roztržené kapsy Oprava spacích pytlů
Úpravy džínů Oprava spacích pytlů

A to není zdaleka vše.

Spolehlivě, rychle za přijatelnou cenu.
Navštívíme Vás v a čase, kdy se Vám to hodí, na místě,

které si sami určíte.

Adresa: Českobrodská 575/B
http://nk.krejcovstvi.txt.cz

e-mail: nk.krejcovstvi@email.cz
mobil: 1420 608 114 577
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JAROSLAV HAŠEK 

ROMÁN O ŠVEJKOVI

Řešení ze strany 27 a 28

????
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Příjem inzerce:

tel.: 281 028 611, 734 448 768

pí Šárka Hudečková

Uzávěrka
inzerce a příspěvků 

pro č. 1/2011 je 15.1. 2011

Děkuji všem za projevenou soustrast.

Růžena Javůrková

Nabízíte zajímavou sluÏbu??

Prodáváte ãi naopak nûco sháníte??

INZERUJTE V ÎIVOTù BùCHOVIC!!!!

tel.: 281 028 611

734 448 768

e-mail: sekretariat@praha-bechovice.cz

V novém roce úspûchy, hlavnû Ïádné neplechy!!!

V‰e nejlep‰í v novém roce 2011
pfieje redakãní rada
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